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Záznam 
 

z veřejné besedy k záměru vyhlášení CHKO Soutok  
před zasedáním zastupitelstva města Lanžhot,  

konané ve čtvrtek dne 11. března 2010 v 18:00 ve velkém sále restaurace 
Podlužan 

 
Přítomni: 
František Hrnčíř - starosta obce 
ing. Dušan Utinek, PhD. - MŽP ČR, odbor zvláště chráněných částí přírody, vedoucí oddělení 
velkoplošných chráněných území 
ing. Stanislav Koukal - AOPK ČR, středisko Brno - vedoucí střediska 
ing. Vladan Riedl - AOPK ČR, Správa CHKO Pálava 
ing. David Horal - AOPK ČR, středisko Brno 
zastupitelé 
veřejnost 
 

Průběh: 
 
1) úvod, představení - starosta p. F.Hrnčíř, D.Utinek, S.Koukal (17:30) 
 
2) dotazy občanů 
 
• Co obnáší vyhlášení CHKO? (odpověď S.Koukal) 
• Široká veřejnost nedostala konkrétní informace. Dříve do lesa zakazovali vstup 

Liechtensteini, pak komunisti, teď ochranáři. Zachování turistiky, včelářství, zájmy 
vlastníků pozemků, přístup do krajiny, výroba palivového dříví. CHKO je proti lidem a ne 
pro lidi. (odpověď D.Utinek, S.Koukal) 

• Petr Uhlíř: vlastním dva rybníky pro sportovní rybolov v navržené CHKO. V plánu péče 
čte o podpoře druhů, jako je ostroretka stěhovavá - znamená to, že mi někdo bude 
nařizovat, zda si tam mohu nasadit kapra? Podívejte se na pana ing. Vaďuru, toho jste už 
zlikvidovali. (odpověď S.Koukal) 

• Mgr. Antonín Hostina (zastupitel): navštívil jsem p. Utinka v Praze na MŽP, následně 
jsem mu poslal e-mail s několika dotazy - nebylo mi odpovězeno. Byla zneuctěna 
památka ing. Bohumila Balgy, který dal les do pořádku, obnovil kanály, zkultivoval 
bývalé roty PS atd. Ing. Vaďura - letnění Nesytu. Nemá k nám důvěru. (odpověď 
S.Koukal) 

• Nechceme CHKO, měli byste nás přesvědčit, abychom to chtěli, co nám to přinese. Obava 
z přenesení pravomocí. (odpověď D.Utinek) 

• Dřív tady byly lány bledulí, louky plné blatouchů. Teď je jich tu pár, už tu není co chránit 
- co tu chcete chránit? Proč tu nejsou bledule - bobři je vyžrali! 

• p. Hrnčíř ml.: Jak to bude s intenzivním chovem zvěře? (odpověď S.Koukal) 
• Vyhlásíte to tady a už se vás pak nezbavíme. (odpověď S.Koukal) 
• Proč chcete vyhlásit CHKO, proč? (odpověď S.Koukal) 
• Platí tady omezení od MěÚ Břeclav, od KÚ JMK, tak na co ještě CHKO? (odpověď 

S.Koukal) 
• starosta p. F.Hrnčíř: Proč stávající MZCHÚ, Natura 2000 atd. nejsou dostačující, proč je 

nutná CHKO? (odpověď D.Utinek) 
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• Mgr. Marcela Medková (ČMMJ - není z Lanžhota, je z České Třebové, pozn. DH):  
1. proč nenabízíte institut smluvní ochrany s vlastníkem (LČR)? (odpověď D.Utinek),  
2. Kolik % ČR je chráněno? (odpověď D.Utinek) 

• Ing. Jan Dovrtěl (Lesy ČR, s.p., Lesní závod Židlochovice - není z Lanžhota, pozn. DH):  
1. začal už oficiální vyhlašovací proces, nebo nezačal? Uvádíte, že nezačal, ale po 

jednání v Lednici jsme dostali CD i s návrhem vyhlašovacího předpisu! (odpověď 
D.Utinek - "řekl jsem to už jednou na začátku a řeknu to i podruhé: nezačal")  

2. Ke smluvní ochraně - Lesy ČR o ní uvažovaly, nebylo vyhověno na základě právního 
výkladu MŽP, který se opíral pouze o věstník MŽP, ačkoli to nemá oporu v zákoně. 
(odpověď D.Utinek) 

• Petr Uhlíř: vysadili jste tu bobra, přemnožil se - navrhuji exportovat jej do Francie. I s 
kormoránem! (odpověď S.Koukal) 

• Může MŽP prosadit vyhlášení CHKO arogantním způsobem přes odpor občanů? Slyšíte 
tu jednoznačně negativní stanoviska. Co mohou občané dělat, založit občanské sdružení a 
dát vám 500.000? (odpověď S.Koukal) 

• Jiří Netík (Lesy ČR, s.p., LZ Židlochovice, vedoucí polesí Soutok):  
1. Na jednání nejsou Lesy ČR zvány (viz 19.2. - setkání s ministrem Dusíkem) - o nás 

bez nás - je to jako Mnichov - proč? 
2. obsáhlý seznam různých výzkumů, které na území probíhají 
3. Košárské louky - kdysi to byl unikát, po stránce botanické jsou zničené 
4. komáři - zákaz používání biocidů, CHKO zakazuje stříkání 
5. bezzásahovost - dopadne to tu jako na Šumavě, není tu sice kůrovec, ale je tady 

lýkohub jasanový a václavka - necháme jim to? 
6. je to potlačení demokracie 
7. v minulosti tu vládla jedna strana, dnes tu vládne jedno ministerstvo 
8. líbí se mi přístup našich východních sousedů - než by si nechali zničit TANAP, radši 

zničili MŽP 
9. letnění Nesytu - likvidace karasa stála 2 milióny Kč - kdo to zaplatí? 
10. na místa na SCHKO nastoupí aspoň deset takových zaměstnanců, které budeme platit 

my - daňoví poplatníci 
11. před 15 lety, když se jednalo o rozšíření CHKO Pálava, byli všichni místní starostové 

na Šumavě a tam jim jednoznačně řekli: "Kdybychom věděli, do čeho jdeme, nikdy 
bychom tam nešli." 

• Znečištěná voda v Kyjovce - za p. starosty Polácha byly peníze na vyčištění Kyjovky, 
ochranáři to nechtěli. (odpověď D.Utinek, F.Hrnčíř) 

• Petr Uhlíř: v plánu péče je uvedeno "u vodních toků (Dyje, Kyjovka) zachovat jejich 
(polo)přirozený charakter, zejména reliéf říčního dna, a nepřipustit těžbu štěrku nebo 
odbahňování" - znamená to, že vyčištění Kyjovky by nebylo možné (odpověď D.Horal) 

• Jiří Netík (Lesy ČR, s.p., LZ Židlochovice, vedoucí polesí Soutok): ochrana přírody 
blokuje schválení LHP (odpověď V.Riedl) 
Je to tady dnes ztráta času, CHKO bude stejně vyhlášena a toto celé jednání je jen proto, 
abyste byli připraveni reagovat na výhrady. (odpověď D.Utinek) 

• Petr Uhlíř: Je to znárodňování, združstevňování! 
• Pan Netík tomu rozumí, je odborník, je 25 let denně v lese. V Praze tomu nerozumíte, 

máte tam moc práce. Zákon umožňuje všechno, nakonec si tady uděláte, co chcete. 
(odpověď S.Koukal) 

• Nechte rozhodovat místní lidi. (odpověď S.Koukal) 
• Škodí místní občané přírodě Soutoku? (odpověď D.Horal) 

Je potřeba nový úřad nad všemi stávajícími? (odpověď D.Utinek) 
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Jde o získání 130.000 ha z důvodu byznysu? (odpověď D.Utinek) 
• Jaký je ochranný režim na rakouské straně, je tam CHKO? Proč tam můžu jet na ryby 

autem a tady ne, jak by to bylo v CHKO? 
• Co těžba MND a jejich příspěvky obcím? 

Jaké usnesení nebo rozhodnutí bude z dnešní schůze? Stanovisko občanů k CHKO - je 
kladné nebo záporné? (odpověď D.Utinek) 

 
Jednání bylo ukončeno v 19:50. 
 
Zapsal: Horal. 
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